
NEWS RELEASES FROM THE SOCIAL SCIENCES AND HUMANITIES RESEARCH COUNCIL OF CANADA

SSHRC SIMPLIFIES BUDGET ALLOCATION PROCEDURES FOR GRANTS

The Social Sciences and Humanities Research Council is pleased to announce a new global awards policy for its grant programs. Under the new policy, competition results will be sent out much earlier, and award holders will enjoy greater flexibility in the administration of their grant funds.

The new policy applies to the following programs:

- #410: Research Grants
- #498, #499, #494, #482, #484: Strategic Themes
- #491: Canadian Studies Research Tools
- #471: Travel Grants for International Representation

The new policy will affect new grant recipients and current award holders once their grant has been renewed.

For additional information, contact:

Strategic Grants Division
(613) 992-3027
or
Research Communication and International Relations Division
(613) 992-3131
or
Research Grants Division
(613) 992-3145

SSHRC
255 Albert Street
P.O. Box 1610
Ottawa, Ontario
K1P 6G4

APPOINTMENTS TO THE SSHRC

Secretary of State Gerry Weiner announced on April 5, appointments to the Social Sciences and Humanities Research Council. The new appointees are Jacques Girard, Joseph Jabbar and Monique Lefebvre, while Keith Banting and Frank Ledwell were reappointed to the Council. In addition, Dr. John Courtney, a current member of the SSHRC, was approved as Vice-President of the Council.

MISCELLANEOUS

SUMMER SCHOOL ON ARCHIVES AND HISTORICAL METHODS
Institute of Historical Research, London, 17-22 July 1989

This will be the second summer school sponsored by the Institute of Historical Research in co-operation with the Public Record Office. The institute is offering a one-week training course for historians, researchers and teachers working on British history in the period after 1500. The focus will be on the practical techniques of historical method, with sessions on locating and using records. In addition to the sessions, there will be visits to historical sites and different archive centers.

COMMUNIQUE DU CONSEIL DE RECHERCHES EN SCIENCES HUMAINES DU CANADA

LE CRSH SIMPLIFIE L'ALLOCATION DES BUDGETS POUR LES SUBVENTIONS

Le Conseil de recherches en sciences humaines annonçait le 7 avril dernier l'entrée en vigueur d'une nouvelle politique de subvention globale pour les programmes de subventions du Conseil. Grâce à cette nouvelle politique, les résultats des concours seront communiqués beaucoup plus tôt, et les chercheurs bénéficieront d'une plus grande souplesse dans l'administration de leurs subventions.

La nouvelle politique s'applique aux programmes suivants:

- #410: Subventions de recherche
- #498, #499, #494, #482, #484: Recherches thématiques
- #491: Etudes canadiennes: outils de recherche
- #471: Subventions de voyage pour représentation internationale

La nouvelle politique touche les nouveaux récipiendaires ainsi que les récipiendaires actuels lorsque viendra le temps de renouveler leurs subventions.

Pour plus de renseignements, communiquer avec:

Division des subventions stratégiques
(613) 992-3027
ou
Division de la diffusion de la recherche et des relations internationales
(613) 992-3131
ou
Division des subventions de recherche
(613) 992-3145

CRSH
255 rue Albert
C.P. 1610
Ottawa, Ontario
K1P 6G4

NOMINATIONS AU CRSHC

Le secrétaire d'Etat, M. Gerry Weiner, a annoncé le 5 avril des nominations au Conseil de recherches en sciences humaines du Canada. Les nouveaux membres du Conseil sont M. Jacques Girard, M. Joseph Jabbar et Mme Monique Lefebvre. Les mandats de MM. Keith Banting et Frank Ledwell, qui siégeaient déjà au Conseil, ont été reconduits. Par ailleurs, M. John Courtney, déjà membre du Conseil, a été confirmé dans ses fonctions de vice-président de l'organisme.

DIVERS

COURS D'ETE SUR LES ARCHIVES ET LES METHODES HISTORIQUES
Institute of Historical Research, Londres, du 17 au 22 juillet 1989.

Cette deuxième école d'été, parrainée par l'*Institute of Historical Research* et le *Public Record Office*, consistera en une semaine de formation pour les historiens, les chercheurs et les professeurs s'intéressant à l'histoire anglaise de 1500 à nos jours. L'accent sera mis sur les diverses méthodes de la recherche historique, sur le repérage et l'utilisation des archives. En plus des cours et des ateliers, la session comprendra des visites de sites historiques et de différents centres d'archives.

Numbers will be limited to 20 therefore you should register as soon as possible. For more information, please contact: Dr. Alice Prochaska, Secretary and Librarian, Institute of Historical Research, Senate House, London, WC1E 7HU.

Le nombre de places étant limité à 20, il est recommandé de s'inscrire au plus tôt. Pour plus de renseignements, veuillez vous adresser à: Dr Alice Prochaska, Secretary and Librarian, Institute of Historical Research, Senate House, London WC1E 7HU.

THE PRESENCE OF WOMEN IN CANADIAN UNIVERSITIES

Recently, many Canadian Universities have been addressing questions about employment equity for women students. For information purposes, we are publishing below, the numbers compiled by OCUFA for the Social Sciences sector based on statistics obtained from Statistics Canada for 1986-1987.

LA PRESENCE DES FEMMES AU SEIN DES UNIVERSITES CANADIENNES

Récemment, plusieurs universités canadiennes se sont interrogées sur l'importance de leurs effectifs féminins parmi la clientèle étudiante et sur l'accès des femmes aux postes universitaires. A titre d'information, nous publions ici les chiffres compilés par OCUFA pour le secteur des sciences humaines à partir des données de Statistiques Canada pour 1986-1987.

DOCTORAL STUDENTS (FULL- AND PART-TIME) BY FIELD AND SEX, CANADA-WIDE, 1986-87/ETUDIANTS AU DOCTORAT (TEMPS PLEIN ET TEMPS PARTIEL) PAR SECTEUR D'ETUDE ET PAR SEXE, A TRAVERS LE CANADA, 1986-87

DOCTORAL STUDENTS/ETUDIANTS AU DOCTORAT

| <u>Field of Study/Etudes</u> | <u>Male/Hommes</u> | <u>Female/Femmes</u> | <u>Total</u> | <u>%age Fem/ %age femmes</u> |
|---------------------------------------|--------------------|----------------------|--------------|----------------------------------|
| History/Histoire | 335 | 197 | 532 | 37.0% |
| Anthropology/Anthropologie | 109 | 132 | 241 | 54.8% |
| Economics/Economie | 400 | 79 | 479 | 16.5% |
| Geography/Géographie | 213 | 76 | 289 | 26.3% |
| Political Science/Sciences politiques | 381 | 119 | 500 | 23.8% |
| Sociology/Sociologie | 283 | 266 | 549 | 48.5% |

Source: Statistics Canada. Universities: Enrolment and Degrees, 1986. Catalogue 81-204 Annual, pp. 48-49. Calculations by OCUFA/Calculs par OCUFA.

CALL FOR ARTICLES

"THE OLD RIGHT, THE NEW RIGHT AND THE STATE"

Studies in History and Politics, volume VIII, will be open to articles on the development of modern right-wing ideologies and on the impact of those ideologies on the state. All articles will be refereed.

Articles of not more than 7500 words (including footnotes) may be submitted in duplicate and on disc. Manuscripts should conform to the MLA style sheet and should reach the editors no later than October 1, 1989. All correspondence should be addressed to: The Editors, Studies in History and Politics, Bishop's University, Lennoxville, Quebec J1M 1Z7.

ENCYCLOPEDIA ON WORLD WAR II

The Garland Publishing, Inc. company of New York is seeking contributors of articles from 100 to 4,000 words to appear in a compact encyclopedia on World War II in Europe. All those interested can cover subjects such as the leaders, organizations, equipment, tactics, and battles of the war. Anyone interested in contributing should contact editor David T. Zabecki, Am Alten Turnplatz 9, D6652 Bexbach, West Germany.

FIFTH ANNUAL COMPETITION FOR THE U.S. NAVY PRIZE IN NAVAL HISTORY 1988

The prize consists of \$500 cash award and a framed certificate, sponsored jointly by the *Naval Historical Center* and the *Naval*

SOUSSION D'ARTICLES

L'ANCIENNE DROITE, LA NOUVELLE DROITE ET L'ETAT

Etudes d'histoire et de politique volume VIII, est à la recherche d'articles sur le développement des idéologies modernes de droite et l'impact de ces idéologies sur l'Etat. Tous les articles seront examinés.

Tout article peut être soumis par écrit et sur disquette mais ne doit pas dépasser 7500 mots, notes incluses. Les textes devront être conformes aux normes de présentation acceptées et parvenir au plus tard le 1er octobre 1989 aux Editeurs, Etudes d'histoire et de politique, Bishop's University, Lennoxville, Québec J1M 1Z7.

ENCYCLOPEDIE SUR LA DEUXIEME GUERRE MONDIALE

La maison d'éditions Garland Publishing, Inc. de New York recherche des auteurs pour la publication d'une encyclopédie de poche sur la Deuxième Guerre mondiale. Toute personne intéressée à écrire des articles de 100 à 400 mots sur des sujets tels que les dirigeants politiques, les organisations militaires et para-militaires, l'équipement d'attaque, les stratégies et les batailles, etc. est invitée à contacter l'éditeur responsable David T. Zabecki, Am Alten Turnplatz 9, D6652 Bexbach, West Germany.

Historical Foundation of Washington, D.C., to the author of the best article published in 1988 on U.S. naval history. The prize aims to encourage excellence in research and writing on U.S. naval history. Nominations should be sent before June 1, 1989 to: Director of Naval History, Naval Historical Center, Building 57, Washington Navy Yard, Washington, DC 20374. Please attach a copy of the nominated article.

ANNOUNCEMENTS FOR THE NEWSLETTER

We are asking our members, whenever possible, to forward their material in both official languages (conference announcements, calls for papers, etc.) BEFORE THE 20 JULY 1989. The CHA's translation costs are already quite large. In addition, the editors also spend a lot of their time on translations.

ERRATA

Newsletter, Winter 1989

Insert entitled "Elections 1989-1990" biographies:

We apologize to Professor Chad GAFFIELD for the error in the spelling of his name.

CINQUIEME CONCOURS ANNUEL POUR LE PRIX DE LA MARINE AMERICAINE 1988

Un prix de 500\$ accompagné d'un certificat de mérite sera remis conjointement par le *Naval Historical Center* et la *Naval Historical Foundation* de Washington, D.C., à l'auteur du meilleur article publié en 1988 sur l'histoire de la marine américaine en vue d'encourager l'excellence de la recherche académique dans ce secteur. Les mises en candidature devront être envoyées avant le 1er juin 1989 à: Director of Naval History, Naval Historical Center, Building 57, Washington Navy Yard, Washington, DC 20374. S.V.P. joindre une copie de l'article proposé.

ANNONCES POUR LE BULLETIN

Nous demandons à nos membres individuels ou collectifs de faire leur possible pour expédier au secrétariat dans les deux langues officielles, toutes les annonces (avis de congrès, appels de communications, etc.) et textes qu'ils désirent faire paraître dans le prochain Bulletin, AVANT LE 20 JUILLET 1989. La traduction à contrat coûte quelques centaines de dollars par année à la SHC; la traduction faite par les éditeurs monopolise beaucoup de leur temps.

ERRATA

Bulletin, Hiver 1989

Insertion intitulée "Elections 1989-1990" biographies:

Nous nous excusons auprès du professeur Chad GAFFIELD pour l'erreur qui s'est glissée dans l'épellation de son nom.